
OB OBLETNICI USTANOVITVE DOMA IVANA CANKARJA

Okrepiti skupinsko delo
Konec minulega leta so gojenci doma Ivana Cankarja slavili trideseto obletnico obstoja

doma. Letos smo obiskali njihovo osnovno organizacijo Zveze sbcialistične mladine ter
se pogovarjali o njihovem delu.

Presenetili smo jih prav v času,
ko so sprejemali nove gojence, za-
sedba mladih vodstvenih kadrov
pa je bila nepopolna, saj je junija
meseca precej dijakov zapustilo
dom, volilno programsko konfe-

, renco pa bodo izvedli šele ob kon-
cu meseca.

Kljub temu je pogovor z gojenci
in mentorji stekel gTadko in kmalu
smo izvedeli nekaj osnovnih po-
datkov: OO ZSMS y domu šteje le
60 članov, čeprav je v domu 325
gojencev. Nenavadno nizkemu
številu članov gre »zahvala«
predvsem dejstvu, da je večina
mladih evidentiranih po šolah, ne-
kaj pa tudi po krajevnih skupno-
stih. Da je aktivnih več mladih,
vedo povedati predvsem člani
športne sekcije, saj jih je skoraj
polovica celotnega števila gojen-
cev.

Tabomiki so priključeni tabor-
niški skupini osnovne šole Tone
TomSič. V minulem letu so se ude-
ležili vrste prireditev, med drugi-
mi tudi pohoda v Sevnico. Ker so
med gojenci tudi ufienci Šole za
oblikovanje, imajo močno razvito
likovno sekcijo, mentor pa je pro-
fesionalni likovnik. 25 članska
ekipa je v minulem letu organizi-
rala več samostojnih razstav, so-
delovali pa so tudi v Sentjakob-
skem gledališču pri postavljanju
scene. Pri tem jim je bil v veliko
pomoč lastni atelje v domu.

Namizni tenis je najbolj priljub-
ljen šport, na voljo imajo štiri mize

pa tudi s prostori nimajo težav.
Pomembno vlogo igrata tudi
dramska in plesna sekcija, saj so
njihovi člani sodelovali na vseh
proslavah in prireditvah v lan-
skem Solskem letu. Lani so šest
mladih sprejeli v ZK; interno gla-
silo in radio sta o tem podrobno
poročala. Ko smo že pri tem, izdali
so tudi priložnostno številko glasi-

la ob vseh jubilejih, sicer pa dom-
sko glasilo objavlja večinoma lite-
rarne prispevke. Pri delovanju ra-
dia imajo precej težav z doseda-
njim ozvočenjem, zato so v finanč-
ni plan že vnesli ustrezna sred-
stva.

Fotografi so na meddomski raz-
stavi osvojili tretje mesto, sodelo-
vali pa so tudi na razstavah po
krajevnih skupnostih v naši obči-
ni in v vojašnici Maršala Tita. Pri

[ Foto kino zvezi Slovenije so sicer
| registrirani, ne udeležujejo pa se

medrepubliških tekmovanj. Naj-
bolje so se na meddomskem tek-
movanju odrezali šahisti, saj so
bili prvi.

V domu se, podobno kot po šo-
| lah, srečujejo s problemom odha-
' janja po štirih letih, ko gojenci

i dobijo dovolj znanja za kvalitetno
delo. Tako morajo mlade vedno
znova uvajati y delo. Za vodstvo
osnovne organizacije in za člane
marksističnega krožka imajo re-
dna predavanja. Predviden pogo-

- «vor članov krožka s palestinskim
študentom je iz objektivnih vzro-
kov odpadel. Sicer predavajo pre-
davatelji delavske univerze, po-
skušali so organizirati predavanja
tudi sami, kar pa jim ni povsem
uspelo.

Idejno politično delo ne uspeva
tako, kot bi moralo. Klub OZN
sploh ne obstaja, marksistični
krožek pa delujele občasno, odvi-
sno od »potreb«. Neorganizirana
pa je tudi domska knjižnica, bolj

uspešni pa so glasbeniki. Zdravko
Rubar ima serijo priznanj, ki jih s
flavto dosega že vrsto let.

Domovci si sami čistijo sobe,
posebno ob sobotah, koimajo toč-
kovanje. Ob koncu leta razglasijo
rezultate in jim podelijo skromna
priznanja.

Struktura gojencev doma po šo-
lah je dokaj pestra, večina mladih
pa je iz gimnazije, pedagoške gi-
mnazije, Zdravstvenega šolskega
centra in Centra tiska in papirja.
Vzgojitelji pravijo, da mladinska
dejavnost že vrsto let raste, še zda-
leč pa ni taka, kot bi morala biti. V
začetku leta pohitijo z evidentira-
njem članov SZMS, da se tako
izognejo neljubim primerom, ko
šole »poberejp« vse mlade. Že v
septembru pripravijo volilno pro-
gramsko konferenco, kjer izvolijo
oziroma dopolnijo nove organe,
skupno z domsko upravo.

V Budokai-ju, društvu za borilne veščine razširjajo sistem in meto-
de organiziranega trening-a karateja, aikida, jiu-jitsa, saja, kenda in
drugih vzhodnjaškihborilnihveščin. Obiskovalcem, ki so zainteresi-
ranl za vpis te veščine, prikazujejo, izvajajo tekmovanja, predvajajo
filme in organizirajo predavanja. S stalnim treningom vzdržujejo
telesno kondicijo in neusahljiv življenjski elan. Predvsem pa gre
pohvaliti odlično sodelovanje z osnovno šolo Ledina, kjer vsak večer
trenirajo. Omeniti gre le uspešno akci jo v čiščenju šolskih prostorov
po končanem bel jenju, ko so skupno z osnovnošolci zavihali rokave in
poprijeli za delo.
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Osnovna organizacija ZSMS pa
ne igra vloge koordinacije med
posameznimi krožki, kar prav go-
tovo ni vzpodbudno, saj mora
vsak krožek sam skrbeti za svoje
delovanje.

Dobro pa so se mladi vodstveni-
ki izkazali pri evidentiranju mla-
dih za udeležbo na mladinskih de-
lovnih brigadah. Organizirajo pa
tudi lastne delovne akcije za čišče-
nje doma in njegove okolice.

Če naredimo povzetek tega, kar
smo že zapisali, lahko rečemo, da
je na dpločenih področjih organi-
ziranost na zadovoljivi ravni, ven-
dar nas to ne sme preslepiti, kajti
poteebno bo še veliko truda, da
bodo doseglinivotudi na drugih
področjih, predvsem pri idejno-
političnem usposabljanju mladih.
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